## ○大师经典○真题例句○备考雅思○一举攻关



杨凡编著

石油工業出版社





杨凡编著

经典〇〇角

三州等。

石油工業出版社



#### 图书在版编目(CIP)数据

经典900句突击雅思写作高分/杨凡编著.

北京:石油工业出版社,2009.1

(杨雅思无敌掌中宝)

ISBN 978-7-5021-6726-4

Ⅰ. 经…

Ⅱ. 杨…

Ⅲ. 英语-写作-高等教育-自学参考资料

IV. H315

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2008)第118800号

### 经典900句突击雅思写作高分

杨凡 编著

出版发行:石油工业出版社

(北京安定门外安华里2区1号楼 100011)

· 网 址:www.petropub.com.cn

发行部:(010)64523604

编辑部:(010)64523646

经

销:全国新华书店

印

刷:北京晨旭印刷厂

2009年1月第1版 2009年1月第1次印刷

787×1092毫米 开本:1/48 印张:6.25

字数:190千字

定 价:20.00元

(如出现印装质量问题,我社发行部负责调换)

版权所有,翻印必究

## 丛书编委会

主 任:杨 凡

委员:李铁戎 张 喆 刘 浩

成扬韩天曹淳

关丽乔 何玲玲 刘 蓉

罗 君 聂文歆 施 媛

孙铭雪 王玮龙 韦 涵

詹 妮 张雄灵 章 晶

谌 智 郑思贤 孙 榕

肖一鸣 罗 丹 郑 楠

顾惠芳 温丽媛 周晨非

钟晚图 王小蓓 李涵琦

韩 碩 沈帝伯 林冰莹

阎奕琳 周艳芝 唐 诗

## 背诵句子在雅思写作中的重要牲

雅思考生普遍感觉写作很难。考试中心的统计数据也表明,写作的平均成绩是四项中最低的。考生在写作上的问题主要有四点:无话可说,词汇贫乏,语法错误多,句型单一。

根据笔者多年的雅思写作教学经验,要解决上述问题,掌握一定的写作方法和技巧固然重要,但更有效的方法是:仔细研读、背诵句子。本书正是在这一理论的指导下编写的。这些句子按照雅思常考话题分了十大类,本书使用的话题都是历次雅思考试的真题。雅思考试的题目是重复使用的。所以,这些题目在大家实际考试中都有可能遇到。同学们熟记这些句子,是确保雅思写作获得高分的关键。本书囊括的话题较多,考生可以根据实际情况选择使用。



这本书不仅适合备考雅思的考生,也同样 适合备考其他相关英语考试(如新托福、考研、 四六级等)的考生。

祝广大考生 IELTS 考试取得成功!

杨凡 2009年1月于北京

第一章	学生学习与生	活	**********	• • • • • • • • • • • • •	• 1
1. 1	穿校服	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	*********	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	• 1
. 1. 2	新生入学不适	••••••	**********	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	• 3
1. 3	学生兼职工作	••••••		• • • • • • • • • • • •	• 6
1. 4	学生评价老师		••••••••	••••••	10
1. 5	男女分校 …	••••••	••••••	••••••	13
1. 6	理论课程和实	用课程			16
1. 7	教学方式: 严	肃正规的	的;趣味性	的	19
1. 8	读书和旅行	••••••••	••••••••••••••••••••••••••••••••••••••		24
1. 9	大学生应不应	该谈恋	爱?		28
1. 1	0 纯科学和应用	用科学·	••••••	•••••••	33
1. 1	1 大学生住校好	子,还是	住在家里	好? …	38
1. 1	2 大学生一个人	人住好,	还是有室	友好?	•••
	••••••	•••••••			40
1. 1	3 考试	••••••			44

1. 14 学校和家长都应对孩子负责任 47
1. 15 出国留学 50
1. 16 大学高学费 56
第二章 家庭生活
2.1 照看孩子 61
2. 2 给孩子零用钱 64
2.3 父母是否该为孩子的不良行为负责? …
70
2. 4 体罚孩子 72
2. 5 代沟 75
2. 6 家庭关系不亲密 81
2.7 大家庭和小家庭 84
2.8 离婚率升高 88
2. 9 照看老年人 91
第三章 现代科技 95
3.1 现代科技 95
3. 2 电话
3.3 太空探索
3.4 小汽车

*	3. 5	飞机	••••••	•••••	•••••	******	*******	• 115
	3. 6	计算标	л	•••••	•••••	• • • • • • •	•••••	- 117
	3. 7	机器	開译替什	と外语	学习	••••••	•••••••	• 120
	3. 8	计算机	几辅助都	数学·	••••••	•••••	••••••	• 123
	3. 9	Interne	et	•••••	• • • • • • • •	******	•••••	- 126
第四	章	媒体	••••••	••••••	• • • • • • •	••••••		131
	4. 1	电视	•••••	••••••	******	••••••	•••••••	131
	4. 2	负面新	f闻 ····	••••••		******	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	138
	4. 3	广告·		••••••		•••••	••••••••	140
第五	章	动物·	••••••	••••••		•••••	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	147
	<b>5.</b> 1	保护动	物 …	*****	• • • • • • • •	• • • • • • • •	********	147
	5. 2	保护野	生动物	,	•••••	••••••	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	151
	5. 3	动物作	为衣服	和食	物的乳	<b>と源</b> …	••••••	154
	5. 4	饲养宠	物 …	•••••	• • • • • • •	••••••	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	157
	5. 5	动物实	验 …	•••••	• • • • • • •	••••••	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	159
	5. 6	动物园		******	• • • • • • •	•••••	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	165
第六	章	环境、	资源、	交通	******	******	• • • • • • • • • • •	168
	6. 1	科技发	展污染	环境	******		• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	168
	6. 2	解决环	境污迹				• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	1 <i>74</i>

	6. 3	科技发展造成能源短缺	180
	6. 4	水资源短缺	183
	6. 5	交通拥挤	187
	6. 6	严厉处罚交通肇事者	190
第七	章	平等一	193
	7. 1	运动员高薪	193
	7. 2	保留高级职位给女性	196
	7. 3	女性的位置是否应该在家中?	201
第八	章	传统与发展变化	203
	8. 1	保存习俗与入乡随俗	203
	8. 2	传统艺术	206
	8. 3	全球一体化	209
第九	章	政府话题	212
	9. 1	强制退休	212
	9. 2	投资于艺术还是投资于基础设施? …	215
	9. 3	禁止吸烟	218
第十	章	社会问 <b>题</b> ······	221
	10.	1青少年犯罪	221
	10. 2	2 孩子肥胖	224

10.3 幸福	••••••••	227
10. 4 孩子参加	体育活动是为了娱乐还是为	了
竞争?		230
10.5 永不说谎	*******************************	233
10.6 出国工作	*** *** *** *** *** *** *** *** ***	236
第十一章 图表作	文····································	239
11.1 开头段		239
11.2 同一对象	的比较	240
11.3 不同对象	的比较	242
11.4倍数 …	*************************	244
11. 5 具体数据	*************************	247
11.6 流程图		249
第十二章 信函 …	*** *** *** *** *** *** *** *** *** ***	251
12.1 抱怨信		251
12. 2 咨询信	*************************	261
12. 3 感谢信	***************************************	271
12. 4 道歉信		273
12. 5 说明信	***************************************	277
12. 6 其他 …		280

## 学生学习与生活

# **1.1**

Wearing school uniforms is also seen to offe

### 穿校服

1. It is a common practice for schools to require their students to wear school uniforms. It is very understandable that school authorities carry out such a policy, because it obviously benefits not only schools but also their students.

很多学校都要求学生穿校服。校方制订出 这样的政策是可以令人理解的,因为穿校服不 仅仅对学校有益而且对学生有益。

2. Schools are the places where students receive formal education. A sound study environment can contribute to students' satisfactory school performance. To require students to be in school uniforms is part of a school's efforts to create a good learning environment.

学校是学生接受正规教育的地方。良好的 学习环境有助于学生达到满意的学习效果。要 求学生穿校服是校方为了营造良好的学习环境 所做出的努力之一。



3. Wearing school uniforms is also seen to offer other benefits to students. An obvious one is to ease the financial burden for students. Being in school uniform from Monday to Friday means that there is almost no need for students to buy many other clothes to wear.

穿校服对于学生来说也是有好处的。最显而易见的优点就是减轻学生的经济负担。从周一到周五都穿着校服意味着学生不需要再花钱去买别的衣服。

4. Another potential advantage is the effect it may have on the student's personal development. School uniforms give children a sense of student identity and belonging to a particular school. Realizing this, students tend to work harder on their courses.

穿校服的另外一个潜在的好处就是对学生的性格培养有益。校服显示出学生的身份以及属于哪个学校。考虑到这一点,学生会更努力学习。

5. One might argue that the requirement to wear uniforms may discourage individuality and creativity. As a matter of fact, such an argument is flawed. School uniforms of the same colour and design instill the notion that an organization has greater importance an value than an individual's creativity. In fact, in today's

highly organized society, it is this view which should prevail.

可能有人会说要求学生穿校服会妨碍个性和 创造力的培养。而事实上,这种观点是不正确 的。校服的颜色和式样向学生灌输了一种观 念——集体的价值高于个人的创造性。实际上, 在现代高度组织化的社会里,这种观点非常 流行。

6. In conclusion, school uniforms play a significant role in encouraging the younger members of society to be hardworking and disciplined.

总之, 校服对于鼓励年轻的社会成员努力 工作并遵守纪律是非常重要的。

# 1.2

## 新生人学不适

1. For many teenagers, dealing with their first days at a new school not only means encountering many exciting new things, but also means overcoming advanced study, another step towards their future success. But on the other hand, unpleasant sentiments, including loneliness, may hit them, when they have more work under the huge psychological pressure of adjusting to a new life of study.



对年轻人来说,在一个新学校的第一天不但要面对许多令人兴奋的新鲜事物,同时还意味着要克服高等学习中所会遇见的困难,这是迈向成功的一步。另一方面,当面临巨大的心理压力时,新生们也会产生不愉快的情绪,比如像孤独。

2. Part of the difficulties they face over this period is due to a changed academic environment. When proceeding to a university or a new school overseas, a student may face a different set of academic norms and expectations. The differences are significant enough to require adjustments in their learning style and attitudes to knowledge, when difficulties arise.

在这个阶段中,新生们所面临的困难,部分是由于改变了学习环境。进入海外一所大学或学校,学生会面临与国内不同的要求。在出现困难时,这种差异非常显著,有时学生不得不改变他们的学习方式和对待知识的态度。

3. Challenges also come from their peers. To ensure that their study performance is equal to or better than their fellow students, they need to work very hard, under great psychological pressure.

对于他们来说,同伴也是竞争者。为了确保自己在学习上的表现与同伴一样或者比同伴

还要好,他们需要在巨大的心理压力下努力学习。

4. However, there are more problems when they commence their new school life. For many students, this may be their first foray beyond the borders of the family home, perhaps living in another city or country. It may take them time to acclimatize and adapt, and local food might not suit their tastes. Sharing accommodation, they may not get along well with other fellow students and suffer from the strain related to interpersonal relationships with relative strangers.

然而,在他们开始新的学习时会发现很多问题。很多学生都是第一次离开家乡住在另一个城市或国家。他们要花时间适应那里的生活,包括饮食。他们或许不能很好地与同住的人相处,与那些相对来说还是比较陌生的人打交道也会有压力。

5. To make matters worse, these new students are likely to find it hard to get used to and blend into the local culture, especially in the case of overseas students. In short, lack of familiarity adds to their homesickness, making them even more uncomfortable.

更糟的是,他们会发现他们很难习惯和融



入当地的文化,这一点对海外学生更明显。总之,不适应会让新生们更想家,也会让他们觉得 更不舒服。

6. School authorities may play an important role in helping students to settle in. First of all, the orientation program could last long enough to enable students to feel at home. Furthermore, such programs should be on a more individual basis so that new students can get a clearer picture of school rules and facilities.

校方在帮助学生适应新生活方面起着很大的作用。首先,介绍会要长一点,直到使学生有宾至如归的感觉。另外,这样的安排应该更个性化一些,使得新学生们更清楚地了解学校规定和设施。

# 1.3

## 学生兼职工作

1. When it comes to whether children should be allowed to work outside school hours, some educators are strongly against it, claiming that part-time work may have a negative influence on their study. Obviously, if students spend too much time in employment, it may contribute to poor academic performance. However, if they